
 

 
 

PROPOSTES DE LA CUP CALELLA PELS PRESSUPOSTOS DEL 2021 
  

 
A. Mocions aprovades durant l'any 2019 - 2020 
 
Prèviament a incorporar noves propostes pensem que un govern responsable amb el            
funcionament democràtic del ple, el que ha de fer és dotar de pressupost aquelles propostes               
aprovades pel conjunt del ple perquè puguin realitzar-se. Destaquem algunes de les presentades             
de les quals esperem que siguin incorporades al pressupost: 

- Dotar la partida per poder fer l’estudi dels espais per poder realitzar cerimònies laiques a               
Calella. 

- Dotar econòmicament l’execució de l’auditoria a l’empresa Urbaser. 

- Moció aprovada en referència a la bretxa salarial. Campanya municipal per erradicar la             

bretxa salarial. Creació d’una bústia electrònica de denúncia. 

- S’han admès a tràmit dues consultes populars sectorials al municipi. Caldria dotar-les            

econòmicament, per si el ple municipal les decideix portar endavant.  

 

B. Anàlisi de partides no prioritàries 
 
Us exposem les partides que nosaltres creiem que en aquest moment de crisi sanitària, social i                
econòmica, no son prioritàries: 

- No executar cap projecte relacionat amb la construcció de nous pisos (p. ex. Pla previst               
sobre de l’Aldi). Disposem de pisos buits a Calella que caldria gestionar. La construcció és               
un model productiu volàtil i creiem que hem d’invertir en la creació de teixit productiu               
alternatiu a la construcció i al turisme. 

- Dotació del pressupost en referència al projecte Art i Ciutat. Creiem que no és any d’invertir                
aquests diners (10.000 €) en més estàtues o murals. 

- Preveient una temporada fluixa de turisme, creiem que podem cercar una alternativa            
provisional a la despesa de 53.000 € per un lavabo. 

- Repetim que davant l’emergència social sanitària i econòmica que ens afecta, les càmeres             
(25.000 €) poden esperar. 

- Revisió de les ofertes de l’aire condicionat de l’Ajuntament. És una despesa prou important              
(226.000 €) per plantejar-se un projecte a més llarg termini. 

 



- Els 25.000 € de l’entorn ALDI poden esperar. Cal primer acabar les prospeccions, la              
museïtzació i les obres de l’ALDi. 

- Aturar el pla per l’implementació de la zona verda de Gestvia.  

 

C. Eixos que prioritzem des de CUP CALELLA i volem incorporar en aquest pressupost              
2021 

 

1. Serveis socials 

- Creació d’un menjador social. Vivim una crisi sanitària, social i econòmica que necessita             
ser dotada de respostes immediates. El servei de Càritas ha vist augmentat un 85% les               
famílies que necessiten aquesta ajuda. El menjador social de Pineda ha duplicat els seus              
usuaris i molts són residents de Calella. Per tant considerem que és bàsic crear aquest               
servei a la nostra població. Un servei que volem vincular a una educadora social amb un                
treball directe i proper amb les usuàries d’aquest servei per poder guiar, assessorar i              
acompanyar d’una manera propera. 

- Creació d’una plataforma de gestió de consultes i cita prèvia a l’Àrea de Serveis Socials (p.                
ex. http://citaprevia.pinedademar.org/). 

 

2. Gènere i LGBTI 

- Les desigualtat de gènere perpetrades en el sistema patriarcal en el que vivim s’han vist               

agreujades durant la pandèmia. Aquests darrers mesos de confinament total i municipal,            

moltes dones s’han vist obligades a compartir habitatge amb el seu agressor, sense             

possibilitat de tenir cap opció. Aquesta situació sumada a les característiques pròpies de             

Calella fa que sigui bàsic i necessari tenir els serveis que proposem. Per tant, creiem               

necessari dotar una partida per poder fer les gestions i tràmits per crear un SIAD (un punt                 

de referència per a les dones que treballa amb la finalitat de potenciar els processos               

d'autonomia i contribuir a la superació de totes les situacions de desigualtat de gènere) i un                

SAI (prestació d'un servei per sensibilitzar i informar a persones i entitats, per tal de               

mostrar la diversitat d'orientació sexual i d'identitat de gènere i prevenir LGBTifòbia) a             

Calella. 

 

- Pla de formació a tècnics, treballadors, funcionàries i policia, d’antiracisme i LGTBifòbia.  

 
 
 
 
 

http://citaprevia.pinedademar.org/


3. Educació 
 

- La COVID ha posat en més evidència que mai les desigualtats existents entre l’alumnat              

dels centres. Les AFA de les escoles i instituts fan un paper suavitzador d’aquesta situació.               

Col·laboren en la compra de llibres, material per les aules, dispositius informàtics…. Reduir             

la partida pressupostària de les escoles La Minerva i el Far té un repercussions directes a                

l’alumnat d’aquests centres. Una reducció del 20% implica un augment molt més gran de              

les desigualtats. Per tant, proposem mantenir les partides que aquest centres tenien en el              

pressupost del 2020. 

 

4. Salut 
 

- Tenint en compte la situació de precarietat econòmica que està deixant la pandèmia a              

moltes famílies del municipi creiem necessari oferir serveis bàsics als equipaments           

municipals: obrir un horari de dutxa al pavelló o piscina municipal per assegurar la higiene               

de les persones en situació de pobresa; facilitar l’accés al Punt Net a aquells que ho                

necessitin per recuperar mobles i electrodomèstics 

 
- Incorporar a l'Ajuntament figures de mediador/cultural i establir una col.laboració amb la            

CSMS per tal que puguin prestar servei en els diferents àmbits i així facilitar la detecció de                 

situacions de vulnerabilitat social. Així mateix, poder establir una continuïtat assistencial           

amb altres serveis (serveis socials, salut mental, etc.).  

 

- Incorporar la figura de l'educador de carrer destinada a poder vincular col.lectius que fan              

del carrer el seu espai prioritari i connectar-los amb la xarxa de serveis i equipaments de                

proximitat. Alguns d'aquests col.lectius podrien ser joves i adolescents, gent nouvinguda,           

persones sense sostre, etc.  

 

- Incorporar dins l'àrea de salut la figura del treballador comunitari i la figura del psicòleg per                

tal de crear equips interdisciplinaris, amb relació amb l'atenció primària, que puguin atendre             

les demandes de la població que vagin encaminades a la millora de la qualitat de vida, així                 

com promoure programes de prevenció comunitaris. Pla municipal de salut mental. 

 

- Creació d’un pla de mobilitat sostenible i saludable. Mancomunació del servei amb altres             

pobles (servei de bicicletes públiques, estacionaments de bicicleta segurs, etc.) 

 

 

5. Reactivació econòmica 



- Dotar econòmicament la proposta aprovada per la Taula de Comerç sobre el projecte             

“Reciclant guanyem totes”. Compra, instal·lació i gestió municipal de les màquines de            

reciclatge amb un retorn cap a la població que recaigui en el comerç local. 

 

- Pla de dinamització del mercat municipal. Espai polivalent calellenc (gent gran i gent jove).              

Espai de cultura de proximitat. Esdeveniments. Gestió pública. 

 

- Contractació d’un tècnic de medi ambient, promoció econòmica i serveis socials. Ja sigui a              

través de contractacions menors, plans d’ocupació local o creació de places. Suport a les              

taules de medi ambient, comerç i social, i suport a les àrees de medi ambient, promoció                

econòmica i serveis socials de l’Ajuntament. 

 

- Creació d’una empresa pública de repartiment de productes de proximitat. No           

subvencionar la creació d’una empresa privada per aquesta tasca. La contractació amb            

caire social la podrem fer des de l’Ajuntament. 

 

- Estudi per la creació d’una marca pròpia Calella per productes o serveis. Un distintiu              

validat i atorgat a aquells comerços, restaurants, hotels, productes o serveis que            

compleixin unes determinades característiques: proximitat, respecte pel medi ambient…  

 

- Estudi per un pla per a la municipalització progressiva del servei d’aigua. 

 

- Estudi per un pla per a la municipalització progressiva del servei de recollida             

d’escombraries i reciclatge. 

 

 

6. Medi ambient 

 

- Litoral. Incrementar la dotació econòmicament de la brigada municipal per anar substituint            

gradualment el manteniment mecànic de les nostres platges pel manteniment humà, durant            

la temporada d’estiu. 

 

- Litoral. Arranjament de les zones descobertes de l’antic abocador. 

 

- Litoral. Pla de manteniment de la nostra riera. Aportació de sediments naturals a la platja               

de Calella. 

 



- Manteniment econòmicament als manteniments de camins, accessos, senyalitzacions,        

il·luminació, etc. a les rutes inclusives i saludables del municipi. 

 

- Regularització i gestió municipal de la gatera. Existeix una duplicitat del servei amb             

Pedracastell i el servei que realitza l’Associació Amics dels animals de Calella. 

 

- Plaques solars en edificis públics. L’any passat ja vam proposar-ho i aquest seguim amb la               

mateixa idea, perquè estem convençudes que s’ha d’apostar per les energies renovables i             

que l’Ajuntament, com ens públic i democràtic, pot ser un exemple a seguir per la resta de                 

la població. Energia neta amb una mirada posada en el nostre planeta. 

 

- Estudi de mobilitat. Eliminació dels peatges de la C-32, necessitat de pacificar la N II,               

projecte urbanístic d’ampliació de l’hospital, etc. Calella està vivint canvis molt important i             

necessita dotar-se d’un estudi global de mobilitat. Un estudi que inclogui aquestes            

variables i que ens doni l’oportunitat de fer el canvi real que com a població volem: un                 

poble amable amb les persones, que busca reduir al màxim el nombre de cotxes.  

 

 

 

 

 

Per últim i per garantir al màxim la qualitat del Ple de l’Ajuntament, a nivell de comunicació,                 

limitació del temps,  proposem que aquest sigui presencial: 

 

- Tenim l’Ajuntament Vell que té unes dimensions optimes. 

- Podem fer test d’antígens abans del Ple per garantir la seguretat. 

- Mantenint sempre les mesures sanitàris que ens marca el PROCICAT. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 


